

# Press Release



## Council of Europe Press Division

Ref: 114a06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

[pressunit@coe.int](mailto:pressunit@coe.int)

internet: [www.coe.int/press](http://www.coe.int/press)

46 members

Albania

Andorra

Armenia

Austria

Azerbaijan

Belgium

Bosnia and

Herzegovina

Bulgaria

Croatia

Cyprus

Czech Republic

Denmark

Estonia

Finland

France

Georgia

Germany

Greece

Hungary

Iceland

Ireland

Italy

Latvia

Liechtenstein

Lithuania

Luxembourg

Malta

Moldova

Monaco

Netherlands

Norway

Poland

Portugal

Romania

Russia

San Marino

Serbia and

Montenegro

Slovakia

Slovenia

Spain

Sweden

Switzerland

"The former Yugoslav

Republic of

Macedonia"

Turkey

Ukraine

United Kingdom

## Committee of Ministers adopts third interim resolution in the case of Ilascu and others against Moldova and the Russian Federation

Strasbourg, 02.03.2006 - The Committee of Ministers of the Council of Europe has just adopted a [third interim resolution](#) concerning the execution of the judgment of the European Court of Human Rights in the case of Ilascu and others against Moldova and the Russian Federation, which was delivered on 8 July 2004. In its judgment, the Court held in particular that the two respondent States are to take all necessary measures to put an end to the arbitrary detention of the applicants still imprisoned and secure their immediate release.

The previous interim resolutions concerning this case had been adopted by the Committee of Ministers respectively on 22 April 2005 (Resolution [ResDH\(2005\)42](#)) and 13 July 2005 (Resolution [ResDH\(2005\)84](#)).

In the interim resolution adopted, the Committee of Ministers in particular insisted that the results required by the Court's judgment be attained without any further delay.

\*\*\*

Under the European Convention on Human Rights, the European Court's judgments require the adoption by the respondent states, under the Committee of Ministers' supervision, of all measures necessary to grant the applicants appropriate redress and to prevent new similar violations in the future.

## Le Comité des Ministres adopte une troisième résolution intérimaire dans l'affaire Ilascu et autres contre la Moldova et la Fédération de Russie

Strasbourg, 02.03.2006 - Le Comité des Ministres du Conseil de l'Europe vient d'adopter une [troisième résolution intérimaire](#) concernant l'exécution de l'arrêt de la Cour européenne des Droits de l'Homme dans l'affaire Ilascu et autres contre la Moldova et la Fédération de Russie (rendu le 8 juillet 2004). Dans cet arrêt, la Cour a dit notamment que les deux Etats défendeurs doivent prendre toutes les mesures nécessaires pour mettre fin à la détention arbitraire des requérants encore incarcérés et assurer leur remise en liberté immédiate.

Les précédentes résolutions intérimaires concernant cette affaire avaient été adoptées par le Comité des Ministres respectivement les 22 avril 2005 (résolution [ResDH\(2005\)42](#)) et 13 juillet 2005 (résolution [ResDH\(2005\)84](#)).

Dans la résolution adoptée, le Comité des Ministres insiste notamment pour que les résultats exigés par l'arrêt de la Cour soient atteints sans aucun délai supplémentaire.

\*\*\*

Aux termes de la Convention européenne des droits de l'Homme, les arrêts de la Cour européenne requièrent l'adoption par les Etats défendeurs, sous le contrôle du Comité des Ministres, de toutes les mesures nécessaires pour offrir aux requérants des recours appropriés et empêcher que de telles violations se reproduisent.

To receive our press releases by e-mail, contact : [Council.of.Europe.Press@coe.int](mailto:Council.of.Europe.Press@coe.int)

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.